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دانشگاهدانشگاه f a r h i k h t e g a n o n l i n e

بررسی۵هزارکدرشتهمحلدردورهکارشناسی

معاون آموزشی وزیر علوم از بررسی ۵ هزار کد رشته محل در دوره کارشناسی خبر داد و گفت: »حدود 

۲ هزار کد رشته احتمالا حذف خواهد شد.« قاسم عموعابدینی در گفت وگو با ایسکانیوز، درباره 

تعدد نهادهای سیاستگذار در نظام آموزش مهارتی کشور، اظهار کرد: »اختلافات و پراکندگی هایی 

در حکمرانی نظام آموزش مهارتی کشور وجود دارد اما در حال تلاش هستیم که این پراکندگی ها 

با شکلگیری یک شورای مهارتی ساماندهی شود.« معاون آموزشی وزیر علوم با بیان اینکه وضعیت 

حوزه دانشگاه در آموزش مهارتی تعیین تکلیف شده است، افزود: »براساس طرح تحول دولت 

سیزدهم، چالش اصلی در مورد فارغ التحصیلانی است که لازم است مهارت داشته باشند. این 

برنامه طبق روش هایی که در طرح تحول است، اجرا می شود.« وی خاطرنشان کرد: »دولت، 

صنعت و جامعه باید هماهنگ شوند تا مشکلاتی که در زمینه آموزش مهارتی در کشور وجود 

دارد برطرف شود. در این راستا، محتوای هزار و ۵۰۰ برنامه درسی در حال تغییر است. همچنین 

تغییراتی در پیوست آنها اتفاق خواهد افتاد. این موارد مصوبه شورای عالی برنامه ریزی است که 

پیوست مهارتی و اشتغال و پیوست باورمندی به برنامه های درسی اضافه شود.« 

فراخوانجذباستادکرسیهایزبانفارسیخارجازکشورتمدیدشد

مرکز همکاری های علمی و بین المللی وزارت علوم، از تمدید فراخوان انتخاب استاد برای اعزام به 

کرسی های زبان و ادبیات فارسی و ایرانشناسی در دانشگاه ها و مراکز علمی خارج از کشور خبر 

داد. این مرکز اعلام کرد: »نظر به استقبال و درخواست اعضای هیات علمی متقاضی برای شرکت 

در فراخوان مذکور، مهلت ارسال مدارک تا روز یکشنبه مورخ ۲۵ تیرماه سال جاری تمدید می شود. 

همچنین تکمیل پرسش نامه و ارسال مدارک، صرفا به منزله درخواست اعزام است و داوطلبان، پس 

از بررسی مدارک و وضعیت علمی، برای شرکت در مصاحبه علمی دعوت خواهند شد. دانشگاه ها 

موظف هستند پرسشنامه متقاضیان اعزام را در اختیار اعضای هیات علمی گروه های زبان و ادبیات 

فارسی، ایرانشناسی و مطالعات ایرانی، آموزش زبان فارسی به غیرفارسی زبانان، زبانشناسی، 

فرهنگ و زبان های باستانی که متقاضی اعزام و واجد شرایط )اعضای هیات علمی پیمانی و رسمی 

)قطعی یا آزمایشی( و مسلط به یک زبان بین المللی بوده و پس از برگشت از ماموریت پنج سال 

تا بازنشستگی فرصت داشته باشند( قرار داده و پس از تکمیل طریق آن دانشگاه به طور متمرکز 

و در یک مرحله، با نامه رسمی آن دانشگاه به این مرکز ارسال کنند.« 

برنامهجدیددولتدرراستایهدایتتحصیلیمناسباعلاممیشود

رئیس سازمان سنجش گفت: »تا دو هفته آینده برنامه جدید دولت در راستای 

مباحث آموزشی و مشخص شدن ارگان مربوطه جهت تمرکز در هدایت 

تحصیلی مناسب داوطلبان اعلام می شود.« عبدالرسول پورعباس، رئیس 

سازمان سنجش آموزش کشور در گفت وگو با آنا، درباره هدایت تحصیلی 

مناسب دانش آموزان گفت: »در شورای استعداد های درخشان و هدایت 

تحصیلی تصمیمات خوبی برای ترغیب دانش آموزان به رشته های علوم پایه 

شده است.« وی افزود: »در سال های آتی روند انتخاب رشته کمی منطقی تر 

می شود. در حال حاضر روند هدایت تحصیلی به صورت متمرکز جزء وظایف 

هیچ ارگانی در کشور نیست و در آینده نزدیک تصمیمات خوبی اخذ می شود 

که آن را اطلاع رسانی می کنیم.« رئیس سازمان سنجش تصریح کرد: »تا دو 

هفته آینده برنامه جدید دولت در مسیر تمام زیرشاخه های مباحث آموزشی 

به ویژه هدایت تحصیلی دانش آموزان به اطلاع عموم می رسد.« 

  نیمکت خبر

رابطهصنعتودانشـــگاهرامیتوانیـــکرابطهبرد-برد

دانســـت؛رابطهایکههردوازآنمنتفعمیشـــوند،زیرا

صنعتبهکمکدانشگاهمیتواندمحصولاتیاخدمات

خودرابهروزکردهوبهفروشبرساندودانشگاههمبادرآمد

حاصـــلازهمکاریباصنعت،میتواندتحقیقاتخودرا

توسعهدهد.براساسهمیننیازبودکهسال98ادارهکل

صنعت،جامعهودانشگاهدردانشگاهآزادشکلگرفتو

برنامههایخودرابرطرحهایماموریتگرا،حلمسالهو

کاربردیمتمرکزکرد.برایآگاهیازاقداماتانجامشده

دراینادارهکلبهســـراغلالهملکنیا،مدیرکلصنعت،

جامعهودانشـــگاهرفتیم.اومیگویـــدباچندمجموعه

صنعتیرایزنیهاییانجامشـــدهتادانشجویاندکتریو

ارشدبهشرطآنکهپروژههایشانبراساسرفعنیازهایآن

صنعتباشـــدبورسیهشوند.مشروحاینگفتوگورادر

ادامهبخوانید.

در و پیگیریشد امسالهم امید رویدادهایعصر

نخستینرویدادامسال،سیرجانمیزباناهالیصنعت

ودانشگاهبود.ارزیابیشماازبرگزاریاینرویدادچگونه

است؟

در سه ماهه نخست سال جاری، یک رویداد را پشت سر گذاشتیم 

و چند بازدید مهم از صنعت در نقاط مختلف کشور داشته ایم. 

در کنار آن، ارتباطاتی را هم با بخش صنعت از طریق برگزاری 

جلسات برقرار کردیم. درحقیقت باید بگویم در رویداد عصر امید 

سیرجان، تمام صنایع مرتبط با معدن که زیرمجموعه گل گهر 

بودند، حضور داشتند؛ همچنین شاهد حضور مجموعه های 

صنعتی مهم دیگری مانند شرکت ملی مس هم بودیم که سبب 

شد بازخورد این رویداد بسیار عالی باشد. 

به لطف همکاری صمیمانه رئیس دانشگاه آزاد واحد سیرجان 

درخصـــوص برقراری ارتباط با بخش های صنعتی توانســـتیم 

جلسات بسیار موثری با صنعت داشته باشیم که خوشبختانه 

پیرو همین مذاکرات صورت گرفته چندین قرارداد با واحدهای 

مختلف دانشگاه منعقد شد. به عنوان نمونه یکی از واحدهای 

دانشگاهی ما براساس مذاکرات صورت گرفته بالغ بر 6۰ میلیارد 

تومان قرارداد با صنعت امضا کرد. 

بعد از رویداد عصر امید ســـیرجان، طی هماهنگی هایی که با 

شرکت پایبار و منطقه ویژه اقتصادی دوغارون انجام دادیم، در 

سفر به استان خراسان رضوی، بازدیدی را از گمرک دوغارون 

داشتیم و در آنجا هم توافقات خوبی در حوزه سرمایه گذاری و 

همکاری های مشترک پروژه ای انجام شد. همچنین در این 

سفر، پیرو حمایت منطقه اقتصادی دوغارون و شرکت 

پای بار، آقای دکتر مشـــکینی معاون تحقیقات، 

فنـــاوری و نوآوری دانشـــگاه دفتر نمایندگی 

دانشـــگاه آزاد را در این منطقه افتتاح کردند 

که این خود یکی از دستاوردهای مهم سفر 

به دوغارون بود. با حضور معاون تحقیقات، 

فناوری و نوآوری دانشگاه، گفت وگوهای 

خوبی درخصوص همکاری دانشگاه آزاد 

با منطقه ویژه اقتصـــادی دوغارون در 

حوزه های مرتبط با معدن، راه سازی و 

نیروگاه های خورشیدی انجام شده 

که با قوت به دنبال اجرایی 

شدن توافقات 

صورت گرفته 

یـــن  ا ر  د

زمینه هـــا 

هیم  ا خو

بود. 

ادارهکلصنعت،جامعهودانشگاهدرماههایابتداییسال

همروزهایشلوغیراسپریکرد.مهمتریناقداماتاین

مجموعهراازنگاهخودتشریحکنید.

تفاهمنامه ای هم با ساپتا در ارتباط با نیروگاه های خورشیدی 

داشـــتیم که به امضای معاون تحقیقات، فنـــاوری و نوآوری 

دانشـــگاه رســـید. بخش عمده این تفاهمنامه هم مربوط به 

نیروگاه های خورشیدی و کاهش مصرف سوخت است و براساس 

آن قرار اســـت طبق تفاهمنامه صورت گرفته تولید لامپ های 

ال ا ی دی توســـط یکی از اعضای هیات علمی دانشگاه انجام 

شود. 

اردیبهشـــت ماه پیرو ارتباطی که با مدیرعامل شرکت پازارگاد 

از مجموعه هلدینـــگ خلیج فارس گرفتیم در جلســـه ای در 

دفتر تهران شـــرکت داشتیم که باب گفت وگوهای فراوانی در 

زمینه همکاری های مشـــترک باز کرد. این شـــرکت به عنوان 

پشتیبان صنعت پتروشیمی، نفت، گاز و پالایش کشور در مسیر 

رشـــد اقتصادی و پیشرفت های صنعتی و حوزه انرژی فعالیت 

می کند و با توجه به ارتباط گسترده اش با مجموعه شرکت های 

پتروشـــیمی در جنوب کشور، ارتباط دانشگاه با این مجموعه 

بســـیار ارزشمند است. در این جلسه موضوعاتی مانند اجرای 

تور های صنعت، همکاری در طرح پویش و ماموریت مطالعاتی 

در صنعت اعضای هیات علمی دانشگاه، برگزاری کارگاه های 

آموزشـــی و دوره های مهارت محور برای شرکت پازارگاد توسط 

دانشگاه و... مطرح شد که مورد استقبال قرار گرفت. به دنبال 

آن در نیمه اول خردادماه به دعوت دکتر شـــیخان، مدیرعامل 

شـــرکت پازارگاد عازم عسلویه شدیم تا هم بازدیدی از صنایع 

پتروشـــیمی منطقه داشته باشـــیم و هم تفاهمنامه همکاری 

را امضا کنیم. جلســـه با ایشان در عســـلویه هم بسیار جلسه 

خوبی بود و ضمن امضای تفاهمنامه کارگروهی متشـــکل از 

نمایندگان طرفین شکل گرفت و قرار شد ان شاء الله به زودی با 

محوریت دانشگاه آزاد اسلامی واحد بوشهر در موضوع برگزاری 

دوره های آموزشی کار را با شرکت پازارگاد آغاز کنیم. همچنین 

در عســـلویه طی هماهنگی های خوبی که توســـط دانشگاه 

آزاد اســـتان بوشهر انجام شد از مجموعه های مهم پتروشیمی 

از جمله جم، زاگرس، هنگام و همچنین پالایشـــگاه پنجم گاز 

پارس جنوبی بازدید کردیم و نشست های بسیار خوبی با مدیران 

ارشد این مجموعه های صنعتی داشتیم. به خصوص در شرکت 

پتروشـــیمی جم و پالایشگاه پنجم گاز پارس جنوبی با توجه به 

رویکرد مدیران مربوطه و صحبت هایی که ما به همراه تیم همراه 

داشتیم ان شاء الله به زودی شاهد امضای قراردادهای خوبی 

توسط واحدهای دانشگاهی مان در زمینه رفع نیازهای فناورانه 

آن مجموعه های صنعتی خواهیم بود. 

 راه اندازی دبیرخانه مشترک 
صنایع دفاعی در دانشگاه

ن  و معـــا ر  ســـتو د پیـــرو 

و  فنـــاوری  تحقیقـــات، 

نوآوری دانشـــگاه برنامه 

داریـــم در بازدیدهای 

میدانی ای که انجام 

می دهیم بتوانیم روند 

عصر  ی  نمایشگاه ها

امید را به سویی سوق 

دهیم که منجر به 

عقد قـــرارداد 

شود. یعنی 

از قبل 

برگـــزاری هر رویداد، شـــرکت ها و مجموعه هایی که مرتبط با 

رویداد عصر امید در اســـتان مدنظر هســـتند را شناسایی و با 

آنها مذاکرات اولیه را شکل داده و یک بازدید میدانی هم انجام 

می دهیم تا هم ظرفیت های موجود در منطقه را شناسایی کرده 

و هم بتوانیم برآوردی از میزان تاثیرگذاری رویداد و بازخوردها 

و دستاوردهای احتمالی آن داشـــته باشیم. قطعا نتیجه این 

بازدیدهای پیش از رویداد در موافقت با برگزاری رویداد بسیار 

کمک کننده خواهد بود. 

از ابتدای سال هم چندین جلسه با دوستان موسسه آموزشی 

و تحقیقاتی صنایع دفاعـــی از زیرمجموعه های وزارت دفاع و 

پشـــتیبانی نیروهای مسلح داشته ایم و با توجه به فرصت های 

خوبی که با این دوستان در زمینه حمایت از پایان نامه ها، طرح 

پویش و ماموریت های مطالعاتی در صنعت خواهیم داشـــت 

درحال راه اندازی دبیرخانه مشترک صنایع دفاعی در دانشگاه 

هســـتیم؛ این مجموعه دارای دبیرخانه مشترک با وزارت عتف 

است و تشکیل این دبیرخانه در دانشگاه آزاد از جنبه کمک به 

تسریع در جاری شدن توافقات و جذب پروژه ها بسیار پراهمیت 

خواهد بود. پیرو این جلسات هفته آینده نیز جلسه ای با مدیرکل 

فناوری وزارت دفاع و رئیس حوزه عتف موسســـه در محل این 

موسسه در پیش داریم. 

درصحبتهایتانبهتولیدلامپهایکممصرفازسوی

یکیازاساتیداشارهکردید،دراینبارهبیشترتوضیح

دهید.

توافق های اولیه صورت گرفته و بخشی از قراردادها هم دنبال 

شده است. پیگیر مسائل حقوقی و حل و فصل جزئیات قرارداد 

هســـتیم؛ باید پس از انجام بررسی های تکمیلی مطابق نظر 

معاون تحقیقات، فناوری و نوآوری دانشگاه درخصوص موضوع 

طرح شـــده در زمینه سرمایه گذاری در این مورد اقدام کنیم. با 

ایـــن حال درباره لامپ های کم مصرف تا امروز با گیلان و تبریز 

قرارداد بسته شده اما اجرای آن زمانبر است. 

میزانجذبحمایتهاازبخشصنعتدررویدادهای

برگزارشدهچقدربودهاست؟

در رویداد عصر امید دانشگاه آزاد که با شعار هزار گروه پژوهشی 

و زیرساخت، هزار ایده و استارتاپ و هزار شرکت فناور و خلاق 

امید که در خرداد ماه 14۰1 در مصلی بزرگ تهران برگزار شد 

بیش از ۲۲۰۰ میلیارد ریال ارزش مالی تفاهمنامه ها، قرارداد ها 

و حمایت های اسپانســـرینگ از بخش صنعت بود و در این در 

رویداد بیش از 46 میلیارد ریال حمایت مالی مستقیما توسط 

اداره کل صنعت، جامعه و دانشـــگاه از سازمان ها، شرکت ها و 

صنایع مختلف جذب شد.

همچنین در دو رویداد تخصصی که اخیرا به صورت اســـتانی 

برگزار شـــد حدود 3۰ میلیارد ریال توسط واحد بوشهر جهت 

برگـــزاری رویـــداد عصر امید عســـلویه در حـــوزه نفت، گاز و 

پتروشـــیمی و بیش از 4۰ میلیارد ریال توسط واحد سیرجان 

برای سومین رویداد تخصصی عصر امید در حوزه معدن، آهن، 

فولاد، مس و صنایع وابســـته از طریق صنایع و ســـازمان های 

منطقه حمایت مالی جذب شده است. 

لازم به ذکر است این اداره کل با جذب مستقیم 4.۵ میلیارد ریال 

حمایت مالی از صنعت تمام هزینه های لازم برای غرفه ســـازی 

و شـــرکت دانشگاه آزاد در اولین نمایشـــگاه بین المللی شهر 

پایدار که با حضور شـــهرداری ها، شرکت ها و صنایع فعال در 

حوزه شهر هوشمند در بهمن ماه 14۰1 در جزیره کیش برگزار 

برگزار شد را فراهم کرد. 

 رصد روزانه بالغ بر 50 اولویت پژوهشی 
و نیاز فناورانه 

یکیازبرنامههایادارهکلارتباطباصنعت،بحثرصد

اولویتهایپژوهشیوانتقالآنبهپژوهشگرانومحققان

است،اقداماتصورتگرفتهدراینزمینهدرسالجاری

چهبودهاست؟

مـــا روزانه بالغ بر ۵۰ اولویت پژوهشـــی و نیاز فناورانه 

صنایع و ســـازمان ها را رصد کرده و از طریق شبکه 

مجازی گســـترده ای که با حضـــور معاونین 

پژوهشـــی و مدیـــران ارتباط بـــا صنعت 

واحدهای دانشگاهی ایجاد کرده ایم آنها را به صورت فراخوان 

بـــه همه واحدهایمان اعلام می کنیم. بـــرای این کار هم یک 

مدیریت تحت عنوان نیازســـنجی صنعتی و پروژه یابی در اداره 

کل داریم و به صورت روزانه مجموعه نیازهایی که در شرکت ها، 

نهادها و مجموعه های دولتی وجود دارد را بررسی، دسته بندی 

و اطلاع رسانی می کنیم. همچنین کنترل و مدیریت پروژه های 

ثبت شده در سامانه های ساتع و ستاد را نیز برعهده داریم. 

ثبت 481 عنوان تفاهمنامه با صنایع، سازمان ها و موسسات 

دولتی و غیردولتی در طی ســـه سال اخیر توسط حوزه ارتباط 

با صنعـــت و جامعه واحدهای دانشـــگاهی و عقد 44 عنوان 

تفاهمنامه با صنایع و سازمان های ملی و محلی در طی رویداد 

عصر امید دانشگاه آزاد مستقیما توسط اداره کل صنعت، جامعه 

و دانشگاه از جمله موارد دیگر قابل ذکر است. 

ازسال98باتغییرریلگذاریدانشگاهآزاد،طبیعتانحوه

ارتباطباصنایعهمدستخوشتغییرشد،عمدهترین

تفاوتیکهدراینزمینهصورتگرفتهراچهمیدانید؟

در پاسخ به این سوال باید بگویم این ارتباط به معنی واقعی رو 

به رشد بوده اســـت. البته از این بابت نمی گویم که این اتفاق 

در دفتر ما دنبال می شـــود؛ چراکه به صورت کلی دو رویکرد در 

جامعه ایجاد شـــده است. یعنی در وهله اول صنعت به معنی 

واقعی متوجه این مســـاله شد که بدون تکنولوژی های جدید 

آینده اش با مشـــکل روبه رو می شـــود و در مقابل هم با نگاهی 

که آقای دکتر طهرانچی داشـــته مبنی بر اینکه باید به ســـمت 

دانشـــگاه حل مساله و نسل سوم و چهارم حرکت کنیم، امروز 

می بینیم که همه بخش های دانشـــگاه درحال حرکت به این 

سمت است. یعنی حرکت عظیمی شروع شده و وقتی به صنعت 

می رویم و اســـتقبال آن را نسبت به ۲ و 3 سال پیش می بینیم 

متوجه می شویم که اتفاق بزرگی در این زمینه در دانشگاه آزاد 

رخ داده است. با این حال حتی اگر بخواهیم این مهم را صرف 

حوزه قراردادها بســـنجیم هم قطعا می گویم که از لحاظ عدد و 

رقمی ما در همان ســـال اول این تغییر، ارقام مان به اندازه 3۰ 

ســـال گذشته دانشگاه آزاد بوده و امروز این ارقام بسیار بالاتر 

هـــم رفته و این امید را در دل مان ایجاد می کند که اگر همین 

حرکت را ادامه دهیم می تواند اتفاقات خارق العاده ای بیفتد. 

باید بگویم که جایگاه ارتباط با صنعت با چندین پله ارتقا همراه 

بوده و گواه آن هم همان قراردادهایی است که بسته می شوند و 

ارتباطات غنی که بین واحدهای ما و مجموعه های صنعتی در 

استان ها در حال شکل گیری است به صورت خاص و ویژه در این 

زمینه تفاوت داشـــته و این  مسیر رو به افزایش هم خواهد بود؛ 

چراکه تا امروز شرایط مذاکره از طرف صنعت چنان به روی ما باز 

نبوده اما با چندین پروژه موفقی که داشتیم، امروز ارتباطات مان 

غنی شده و همچنین شبکه ای شدن مراکز تحقیقاتی، شکل 

گرفتن کنسرسیوم ها و شبکه ای شدن تجهیزات و کارگاه هایمان 

بســـتری را ایجاد کرده که می توانم به جرات بگویم که هیچ گاه 

در دانشگاه های سراسری محقق نخواهد شد. 

 انعقاد بیش از 1600 میلیارد ریال قرارداد 
طی دو سال

طی2سالاخیرچهمیزانقراردادبروندانشگاهیازسوی

دفترکلارتباطباصنعترخدادهاست؟

طی ســـال هـــای 14۰۰ و 14۰1 بر اســـاس آمار و اطلاعات 

ثبت شـــده بیش از 16۰۰ میلیارد ریال قرارداد داشتیم. شاید 

بد نباشـــد مقایســـه ای با دوره های قبلی کنم. در سال های 

1396 و 1397 رقم قراردادها 379 میلیارد ریال و ســـال های 

1398 و 1399 هـــم 11۲3 میلیارد ریال قرارداد داشـــتیم. 

مبلغ طرح های برون دانشگاهی ثبت شده در سامانه مربوطه 

طی سه دوره دوســـالانه اخیر به این صورت است که وضعیت 

رو به رشـــد قراردادها را در پی سیاست های جدید دانشگاه در 

حوزه تحقیقات و  فناوری نشان می دهد. البته این ارقام صرفا 

مربوط به طرح های پژوهشی به ثبت رسیده در سامانه است و 

مـــوارد دیگر  نظیر قراردادهای ارائه خدمات به صنعت و جامعه 

و یا ســـاخت و تولید با همکاری صنایع و نیز طرح هایی که در 

سامانه ثبت نشده اند نیز بر مبالغ یاد شده افزوده می شود.

 امسال نیز با توجه به برگزاری رویدادهای تخصصی عصر امید 

و بازدیدها و مذاکراتی که در اســـتان ها با بخش صنعت انجام 

شده تا به حال چندین قرارداد چند صد میلیارد ریالی داشته ایم 

که به عنوان مثال می توانم به قراردادهایی که در اســـتان های 

خوزستان و آذربایجان شرقی با صنایع انجام شده، اشاره کنم. 

همچنین یکی دیگر از بخش هایی که با آن مستقیما در خصوص 

یک قرارداد به ارزش 1۵۰۰ میلیارد ریال مذاکره کرده ایم، صنایع 

امام هادی )ع( اســـت که آن هم بر اساس بازدیدها و جلساتی 

بوده که از بخش صنعتی صورت گرفته است. 

پیشترعنوانکردهبودیدکهقراراستسامانهمستقلی

برایثبتنیازهایپژوهشیدردانشگاهآزادایجادشود.

اینسامانهایجادشدهاست؟

اقدامات اولیه مربوط به این کار انجام شـــده و چند شرکت هم 

برای انجام کار شناسایی شـــده است. جلسات متعددی هم 

بـــا همکاران عزیزمان در مرکز فنـــاوری اطلاعات در این مورد 

داشته ایم. رئیس مرکز، آقای همتی و همکاران شان هم بسیار 

همراه بوده اند. چند جلســـه توجیهی با شـــرکت مربوطه برای 

راه اندازی سامانه برگزار کرده  و نیازهای خودمان را مطرح کردیم 

و الگوها و چهارچوب های ســـامانه را گفتیم و نهایتا پروپوزال 

شـــرکت را دریافت کردیم. با توجه به اینکه اعلام نظر فنی در 

خصوص واگذاری کار به شـــرکت مربوطه در حوزه تخصص و 

اختیارات مرکز فناوری اطلاعات است لازم است این همکاران 

بررســـی و اعلام نظر کنند که درخصـــوص برنامه اقدام بعدی 

تصمیم گیری شود.

 تایید 300 طرح دانشگاه آزادی در سامانه ساجد
دراینمدتدانشگاهبهسامانههایساتعوساجدهم

متصلشده.درحالحاضراعضایهیاتعلمیبهعنوان

مجریهایپژوهشیدراینسامانههاهمکاریمیکنند؟

بله. ایجاد دسترسی به سامانه ساجد وزارت عتف برای دانشگاه 

آزاد یـــک قدم مهم در زمینه تســـهیل رونـــد انجام طرح های 

پژوهشـــی بود که با زحمات همکارانم در اداره کل میسر شد. 

کارکرد این سامانه بهره مندی از معافیت های بیمه ای طرح های 

پژوهشـــی است. صرفا در خصوص آمار سال 14۰1 می توانم 

بگویم در حدود 4۰۰ طرح دانشـــگاه توسط این اداره کل در 

این سامانه مورد بررسی قرارگرفته که حدود 3۰۰ مورد آن مورد 

تایید واقع شده و نامه معافیت بیمه ای آنها صادر شده است.

چقدرپروژهازطریقسامانهساتعجذبدانشگاهآزاد

شدهاست؟

ایجاد دسترســـی به سامانه ســـاتع نیز از جمله اقدامات مهم 

مـــا در این اداره کل بود. تا دو ســـال قبل فقط اعضای هیات 

علمـــی دانشـــگاه های وزارت عتف و وزارت بهداشـــت به این 

ســـامانه دسترسی داشتند و دسترسی به آن برای هیچ کدام از 

واحدهای دانشگاه آزاد فراهم نبود. کارکرد این سامانه دسترسی 

گســـترده به فراخوان های طرح های پژوهشی کشور است. به 

لطف خدا امروز دسترســـی به این سامانه برای اعضای هیات 

علمی دانشـــگاه آزاد فراهم است و تا به حال فکر می کنم امور 

مربوط به احراز هویت حدود 1۵۰۰ نفر از اعضای هیات علمی 

دانشـــگاه آزاد توسط این اداره کل در این سامانه انجام و بیش 

از 4۰ میلیارد ریال پروژه پژوهشـــی در دانشگاه فقط از طریق 

این سامانه جذب شده است. 

 دانشجویان دکتری و ارشد بورسیه می شوند
اگربخواهیدیکخبرخوشدرارتباطباحوزهکاری

خودتاندرماههایآتیبگویید،چهخواهدبود؟

در حال رایزنی هســـتیم که بتوانیم برای دانشـــجویان بورسیه 

بگیریـــم و با یکی دو مجموعـــه صنعتی رایزنی های لازم انجام 

شـــده اســـت؛  به طوری که یک مجموعه اعلام کرده تا 1۰۰ 

میلیون تومان برای دانشـــجوی دکتـــری و 3۰ میلیون تومان 

برای دانشجوی ارشد، به شرطی که پروژه هایشان بر اساس رفع 

نیازهای آن صنعت باشد، هزینه خواهد کرد. همچنین با توجه 

به ارتباط بســـیار خوبی که از طریق شرکت پازارگاد با مجموعه 

هلدینگ خلیج فارس برقرار کرده ایم و تفاهمنامه ای که اخیرا با 

مدیرعامل این مجموعه امضا کردیم، ان شاءالله به زودی شاهد 

خبرهای خوبی با این شـــرکت و مجموعه شرکت های صنایع 

پتروشیمی در مناطق جنوبی خواهیم بود.

مدیرکلصنعت،جامعهودانشگاهدرگفتوگوبا»فرهیختگان«ازافتتاحنمایندگیدانشگاهآزاددرمنطقهویژهاقتصادیدوغارونخبرداد

دانشگاه آزاد به شرقی ترین نقطه ایران رسید
رصدروزانه۵۰اولویتپژوهشیونیازفناورانه

سارا طاهری
خبرنگار گروه دانشگاه 


